
Zápisnica z mimoriadnej pracovnej porady detských rybárskych krúžkov 

6.9.2023 19:00 – 22:00 

 

Mimoriadna pracovná porada bola zvolaná za účelom organizačného zabezpečenia celoslovenskej 

detskej rybárskej súťaže Zlatý blyskáč 2024. Boli prizvaní členovia organizačného tímu a vedúci DRK, 

ktorí v minulosti buď súťaž navštevovali alebo prejavili záujem o účasť v roku 2024. Pozvanie k účasti 

na porade prijal aj prezident SRZ Ivan Orovčík. Porada mala online formu prostredníctvom aplikácie 

Zoom. Nové podmienky vo voľne dostupnej verzii neumožňovali aby porada prebiehala neprerušene. 

Každú hodinu nasledovalo 10 minutové prerušenie čo spôsobilo, že mnohí účastníci nepočuli všetky 

príspevky diskutujúcich. V budúcnosti je potrebné zabezpečiť inú voľne dostupnú aplikáciu. 

 

Pozvaní vedúci DRK a hostia: 

Ivan Orovčík – prezident SRZ 

Martin Roth – Poprad člen valného zhromaždenia DMSR 

Miroslav Matis – Trstená člen valného zhromaždenia DMSR 

Slavomír Drozd – Poprad 

Michal Hurkot – Liptovský Hrádok 

Michal Kovalčík – Liptovský Hrádok 

Anton Ošťadnický – Dolný Kubín 

Ján Flajs – Dolný Kubín 

Daniel Poničan – Zvolen 

Jaroslav Heler – Piešťany, Vrbové 

Richard Michalík – Ružomberok 

Juraj Líška – Ružomberok 

Jaroslav Šubjak – Ivanka pri Dunaji 

Michal Pacák – Spišská Nová Ves 

Anton Kanda – Spišská Stará Ves 

Peter Hašuk – Sereď 

Radoslav Lichý – Banská Bystrica 

Roman Drienik – Banská Bystrica 

Zdenko Matušiak – Rimavská Sobota 

Peter Horčička – Bytča 

Tibor Benedik – Podbrezová 

Michal Uhrík - Podbrezová 

Miroslav Forgáč – Nová Baňa 



Dušan Morgoš – Martin 

Daniel Hrk – Martin 

Martin Schestág – Martin 

Michal Krasnický – Trebišov 

Edvin Veselovský – Kežmarok 

Radoslav Šedý – Púchov 

Alexandra Demianová – Tisovec 

Ivan Chaldný – Banská Štiavnica 

Roman Muller – Ivanka pri Dunaji, Bratislava II 

Andrej Meško – Bratislava II 

Marián Jaslovský – Záhorie 

Marián Peťko – Handlová 

Predsedal: Dušan Jaššo – predseda DMSR 

Ospravedlnili sa: 

Anton Ošťadnický, Peter Horčička, Michal Pacák, Edvin Veselovský, Andrej Meško. 

 

Program 

 

1. Stanovenie termínu detskej rybárskej súťaže Zlatý blyskáč 2024 Kysucké Nové Mesto 

2. Medzinárodné stretnutie Vodňany – Smernica Zlatý blyskáč – Zlatá udica 

3. Celoslovenské stretnutie vedúcich DRK – inovácia slovenskej smernice Zlatý blyskáč 

4. Spolupráca Deti a mládež slovenského rybárstva o. z. a Slovenský rybársky zväz 

 

Stanovenie termínu Zlatý blyskáč 2024 

 

Úvodným bodom bolo stanovenie termínu Zlatého blyskáča 2024 v Kysuckom Novom Meste z dôvodu 

organizačného zabezpečenia a informovania výboru MO SRZ Kysucké Nové Mesto o termínoch, 

využití revírov a iného zabezpečenia. 

Vychádzajúc z uznesení celoslovenských stretnutí v roku 2019 by sa mal Zlatý blyskáč uskutočniť na 

konci mesiaca jún po zaokrúhlení známok a po klasifikačných poradách. V roku 2024 vychádza termín 

na posledný víkend 29.-30.6.2024. Do úvahy prichádzajú dva varianty 26.-30.6.(streda-nedeľa) alebo 

28.-2.6.(piatok-utorok). 

Nevýhoda variantu 26.-30.6. – deti nebudú na odovzdávaní vysvedčení, internáty sú ešte obsadené. 

Výhodou je, že sú deti na 100% v škole a nemajú iné aktivity s rodičmi. Zo školy ich vieme 

ospravedlniť. 



Nevýhody variantu 28.-2.6. – deti s rodičmi často plánujú dovolenky hneď po odovzdaní vysvedčení 

rovnako aj vedúci krúžkov s rodinami. Výhoda tohto termínu je, že môžeme zabezpečiť internát – voľné 

kapacity. 

Po diskusii bolo všeobecným konsenzom schválené, že Zlatý blyskáč bude zapísaný do termínového 

kalendára na 26.-30.6.2024. O termíne bude informovať Radu SRZ a výkonný výbor SZŠR prezident 

SRZ Ivan Orovčík. Termín budú prízvukovať duplicitne aj vedúci, ktorí sa zúčastňujú zasadnutí 

jednotlivých odborov SZŠR pri schvaľovaní termínových kalendárov. 

Predpokladaný priebeh podujatia: 

26.6. prezentácia 

27.6. plávaná, feeder – VN Neslušanka 

28.6. rybolovná technika, vedomostné testy, 

29.6. muškárenie, prívlač – Kysuca 2 (náhradná trať zatiaľ nie je). 

V súčasnosti nie je zabezpečené ubytovanie pre cca 140 ľudí. Hostiteľ uskutoční prieskum. 

 

Medzinárodné stretnutie Vodňany – Smernica Zlatý blyskáč – Zlatá udica 

 

Medzinárodné stretnutie vedúcich detských rybárskych krúžkov organizované Českým rybárskym 

zväzom bude 10.-12.11. vo Vodňanoch. Bude vybratých 13 vedúcich krúžkov + prezident SRZ aby 

reprezentovali SRZ na tomto stretnutí. Každý vedúci si pripraví témy podľa svojich preferencií 

a skúseností. Stredobodom bude medzinárodné kolo detskej rybárskej súťaže Zlatý blyskáč – Zlatá udica 

a jej smernica. Už počas priebehu medzinárodného kola v Ivanke sa zhodli organizátori v myšlienke 

potreby zjednotenia pravidiel obidvoch súťaží. Prvým významným krokom je zjednotenie zloženie 

družstva a to 4 deti do 15 rokov, 1 mládežník 16-18 rokov a 1 dievča do 15 rokov + 3 dospelí vedúci. 

(toto rozhodnutie neskôr po pripojení podporil aj prezident SRZ Ivan Orovčík). Kolegovia z ČRS nás 

požiadali o prvotný koncept medzinárodnej smernice, ktorý pošleme ešte pred medzinárodným 

stretnutím. Zvlášť vedúci odboru mládeže Jiří Marek požiadal aby sme pripravili variant, pri ktorom 

budú voliteľné všetky disciplíny LRU. Medzinárodné stretnutia a medzinárodné kolo Zlatej udice – 

Zlatého blyskáča sa už budú konať každoročne a na novo pre príslušný rok sa rozhodne, v ktorých 

dvoch disciplínach LRU sa bude pretekať. Viacerí zúčastnení medzinárodného kola spoločne 

s tajomníkom SRZ prejavili želanie aby boli do tejto medzinárodnej detskej súťaže prizvaní vedúci 

krúžkov z ďalších susedných krajín Poľska a Maďarska. Je potrebné pripraviť takú smernicu, ktorá 

sa nebude neustále meniť. Treba mať preto pripravené všetky varianty LRU. Českým kolegom sa páčilo 

priemerovanie zdvojených umiestnení – rozdiel medzi Zlatou udicou a Zlatým blyskáčom. Dôležité je 

vo vyhodnocovaní zachovať pravidlo – posledné umiestnenie = počet súťažiacich v disciplíne. 

 

Celoslovenské stretnutie vedúcich DRK – inovácia slovenskej smernice Zlatý blyskáč 

 

Na základe medzinárodného stretnutia sa pripraví koncepcia novej smernice Zlatý blyskáč, ktorá sa 

predstaví vedúcim krúžkov na celoslovenskom stretnutí. Toto stretnutie treba zorganizovať 

bezprostredne po medzinárodnom stretnutí najneskôr do konca novembra 2023. Na tomto stretnutí je 

potrebné prediskutovať všetky zmeny a schváliť návrh, ktorý budú mať v predstihu k nahliadnutiu 

členovia Rady SRZ a mali dostatočný časový priestor na pripomienkovanie. Na decembrovom 

zasadnutí by mohli novú smernicu schváliť a v januári môžu začať prípravy. 



Návrhy na zmeny smernice: 

Navýšenie počtu súťažiacich a zmena zloženia podľa českého modelu (ako bolo uvedené vyššie). 

Najslabšia disciplína alebo neabsolvovaná disciplína sa nezapočítava do celkového hodnotenia. Je 

to návrh Romana Drienika, ktorý reflektuje požiadavku niektorých členov Rady SRZ zo zasadnutia dňa 

22.4.2023. Niektorí členovia Rady prejavili nesúhlas so zaradením disciplíny LRU mucha do Zlatého 

blyskáča v minulosti. Považujú to za príčinu neúčasti alebo nižšej účasti krúžkov z južnej a západnej 

časti Slovenska. Argumentovali nedostatočnými podmienkami pre rozvoj v tejto disciplíne v niektorých 

organizačných zložkách SRZ. Návrh Romana Drienika doplnil na Zlatom blyskáči vo Zvolene tajomník 

SRZ tak, že zároveň navrhuje aby spolu s vedomostnými testami zostala povinnou disciplínou 

rybolovná technika. S týmto nesúhlasia viacerí členovia organizačného tímu a vedúci. Disciplíny by 

mali byť rovnocenné. Tak sa zachová spravodlivosť. V niektorých organizáciách nemusia mať ideálne 

personálne alebo materiálne podmienky k rozvoju rybolovnej techniky. Tento návrh zostáva otvorený 

a bude prerokovaný na celoslovenskom stretnutí v novembri. 

Už v minulosti členovia organizačného tímu zvažovali zavedenie postupových kôl. Spočiatku bude 

možné uskutočniť to iba na 3 miestach súčasne do konca apríla v oblastiach východ, stred a západ aby 

sa to stihlo do celoslovenského kola. Vedúci krúžkov boli požiadaní o zamyslenie sa nad týmto 

variantom a do najbližšieho stretnutia predložili návrhy kde by sa postupové kola mohli odohrávať. 

Postup: 

- vybrať termíny, 

- vytypovať lokality, 

- uskutočniť prieskum, 

- zapracovať do rozpočtu. 

Výhodou je, že postupové kolá nám jednoznačne zdvihnú úroveň pripravenosti detí na 

celoslovenskom a medzinárodnom kole. Pripomienka Romana Drienika – nevýhodou je, že vedúci 

musia absolvovať dva krát viac výletov s deťmi v súvislosti s Blyskáčom to môže mať rozhodujúci 

vplyv na účasť. Pripomienka viacerých zúčastnených – mohlo by sa stať, že družstvá zo západného 

Slovenska vzhľadom k nižšej účasti a výskytu krúžkov postúpia všetky a v stredoslovenskom kole 

z dôvodu vyššieho počtu DRK a družstiev sa do celoslovenského kola nedostanú družstvá na vyššej 

športovej úrovni. Pripomienka Daniela Poničana – navýšenie počtu súťažiacich a zmena zloženia 

bude mať na začiatku značný vplyv na účasť družstiev. Malo by sa začať s postupovými kolami až 

vtedy keď sa nám to tak prirodzene vyvinie – to znamená keď bude priveľa záujemcov o celoslovenské 

kolo a budeme nútení postupové kolá robiť. Tak sa vyhneme spomínaným úskaliam. 

Opakovaným problémom na medzinárodnom kole je, že sa nám tam nedostávajú deti, ktoré sú najlepšie 

v disciplínach medzinárodného kola. Víťazom Zlatého blyskáča je všestranný rybár a medzinárodné 

kolo má RT a dve disciplíny. Jaroslav Heler prišiel spočiatku s návrhom aby postupovali dve družstvá, 

ktoré majú najlepšie výsledky práve v disiplínach medzinárodného kola. Pripomienka Martina Rotha – 

odmenou pre víťaz Zlatého blyskáča by mal byť postup na medzinárodné kolo. Jaroslav Heler upravil 

návrh – nech postupuje víťaz blyskáča a druhé družstvo nech je víťaz vybratých disciplín 

medzinárodného kola. Tento návrh bol spoločným konsenzom všetkých zúčastnených a bude 

zapracovaný do smernice. 

Do novej smernice budú ďalej zapracované pripomienky hlavného rozhodcu Tibora Petruša (zo Zlatého 

blyskáča 2023 Zvolen), ktoré sa už premietli na medzinárodnom kole v Ivanke. Doplniť treba ešte 

správanie sa detí a vedúcich počas pretekov. Čo môže a čo nemôže robiť súťažiaci resp. vedúci počas 

jednotlivých súťažných disciplín. 

Martin Roth pripomenul, že je potrebné aby so všetkými týmito zmenami boli oboznámení a stotožnili 

sa všetci vedúci krúžkov na širšom zasadnutí v novembri. 



 

Spolupráca Deti a mládež slovenského rybárstva o. z. a Slovenský rybársky zväz 

 

Prezident SRZ Ivan Orovčík otvoril túto problematiku a uviedol niekoľko návrhov a postojov, s ktorými 

sa v zásade stotožňovali všetci zúčastnení. Mnohé z nich vychádzajú z postupného sa oboznamovania 

s problematikou a vypočutých návrhov zo strany vedúcich v uplynulom roku. Vyzdvihol potrebu 

pokračovania vo vzdelávaní v oblasti RT medzi vedúcimi krúžkov. Zdôraznil potrebu spustenia 

prijímania nových členov do nového občianskeho združenia aby sme mohli začať žiadať o finančnú 

podporu z vonku (dotácie, granty miest a samospráv, ministerstvo školstva). Rozvinul myšlienku 

nevyhnutnosti niekoľkých koordinátorov, ktorí priamo v regiónoch riešia podporu zo združenia či už 

materiálnu, metodickú alebo organizačnú. Nie je efektívne z hľadiska riadenia aby jeden človek riešil 

všetky podnety, problémy a pomoc viac ako 100 vedúcim krúžkov z celého Slovenska. Poukázal na 

možnosť aby sa prezident SRZ stal zamestnancom sekretariátu a mohol tak plnohodnotne plniť úlohy 

SRZ v oblasti práce s deťmi a iných oblastiach činnosti SRZ. Myšlienka, že by prezident ako 

zamestnanec plnil úlohy, ktoré mal v minulosti referent pre prácu s deťmi a mládežou bola prijatá 

veľmi dobre väčšinou zúčastnených predovšetkým predsedom DMSR Dušanom Jaššom. Prezident 

SRZ si vzal v nasledujúcom období za úlohu aktualizovať v akom stave máme detské rybárske krúžky 

v súčasnosti a aký je záujem o účasť na Zlatom blyskáči. Zdôraznil význam systematického vzdelávania 

v DRK a absurdnosť faktu, že dnes ešte vo veľa organizačných zložkách predávajú detské povolenia na 

rybolov deťom, ktoré neprešli rybárskym krúžkom. Zdá sa, že vo väčšine OZ táto práca absentuje. 

Rozhodol sa tak urobiť prostredníctvom štatutárov OZ SRZ. K tomuto mal pripomienku predseda 

DMSR. Na základe skúsenosti z minulosti vieme, že nie všetci štatutári OZ SRZ reagujú na podnety 

a výzvy týkajúce sa práce s deťmi. Záujem o Blyskáča a aktualizáciu databázy vedúcich krúžkov treba 

duplicitne urobiť aj priamo smerom k vedúcim krúžkov aby sme mali predstavu o skutočnom reálnom 

stave. 

Prezident SRZ vyzval členov valného zhromaždenia aby začali s prijímaním nových členov a aby sme 

mali pri ďalšej komunikácii s radou SRZ v rukách reálne čísla a počty členov. V tomto bode jednak 

predseda ale aj členovia valného zhromaždenia zdôraznili potrebu uzatvorenia aspoň rámcovej zmluvy 

o spolupráci. Nie je potrebné aby v nej bolo uvedené akékoľvek finančné plnenie alebo povinnosť plniť 

konkrétne úlohy. Mnohí vedúci krúžkov sú lojálny voči SRZ a očakávajú, že združenie bude konať pod 

záštitou SRZ. DMSR zastavilo prijímanie nových členov bez záštity SRZ. 

Aby občianske združenie DMSR nepôsobilo ako skupina „samozvancov“ prezident SRZ navrhuje aby 

predseda DMSR vytvoril návrh preambuly zmluvy vo všeobecnej rovine ešte do zasadnutia rady 

v septembri 2023. Na základe prevzatia záštity spustí OZ registráciu vedúcich a detí do občianskeho 

združenia. Postupne sa bude formovať čo konkrétne bude prinášať deťom a vedúcim členstvo v DMSR. 

Okrem možnosti organizovania spoločných podujatí, metodickej pomoci to bude aj využitie združenia 

na čerpanie potenciálnych prostriedkov z vonku príp. podpory celoslovenských podujatí 2% z daní, 

členovia budú mať výhodu materiálnej podpory zo strany sponzorov. 

 

v Snežnici 24.9.2023 

Dušan Jaššo 

predseda DMSR 


